
Lagedi Kooli hoolekogu koosolek 
 

Lagedi  21.11.2023  

Algus: 18:00, lõpp: 20:30 

Koosolekut juhatas Lagedi Kooli hoolekogu esimees Eneli Niinepuu 

Protokollis Svetlana Soosalu 

Hoolekogu koosolekust võtsid osa: Heili Tsiugand - lasteaia lastevanemate esindaja, Kristjan 

Soomänd - lasteaia lastevanemate esindaja, Tiina Soans - lasteaia lastevanemate esindaja, 

Maire Tubro-Petron - lasteaia õpetajate esindaja, Signe Ivanišvili - lapsevanemate esindaja, 

Piia Kaarli - lapsevanemate esindaja, Eneli Niinepuu - lapsevanemate esindaja, Erik Metsis – 

lastevanemate esindaja, Svetlana Soosalu- õpetajate esindaja,  Merilyn Saarkoppel - Rae 

Vallavalitsuse esindaja, Alari Allika – Lagedi Kooli direktor 

Puudusid: Mariin Virolainen - vilistlaste esindaja, Kristjan Uusmaa - õpilasesinduse esindaja 

 

Päevakord: 

 

1. Hoolekogu esimehe, aseesimehe valimine ja sekretäri valimine. (A.Allika) 

 

Otsus: Hoolekogu esimees - Eneli Niinepuu (10 poolt häält), aseesimees - Heili Tsiugand (10 

poolt häält), sekretär - Svetlana Soosalu (10 poolt häält) 

 

2. Alates 01.jaanuarist 2024 on Rae valla lasteaiad avatud 07.30-18.00. (A.Allika) 

 

Kooli ettepanek lasteaia lastevanematele: Meie sõnum on järgmine: kaardistamise tulemusena 

on selgunud, et peale 18:00 puudub praktiliselt vajadus lasteaeda lahti hoida. Hommikuti on 

7.00-8.00 lasteaias umbes 10 last. Palun antud teemal arutleda. Vajaduse olemasolul, millised 

on lahendused, ettepanekud? 

 

Kooli eesmärk oleks õhtune aeg kindlasti jätta 18:00, kuna lapsi on reaalselt üksikud peale seda 

kellaaega. Seda ühte tundi ressurssi saaksime kasutada, et päevasel ajal oleks kattuvat tööaega 

õpetajatel rohkem, ehk, teie lastel oleks pikemal ajal tagatud rohkem tuge. 

 

Heili Tsiugand: Lasteaia vanematele saadeti küsimustik. Vastustest selgus, et osa vanemaid 

pooldavad kooli poolt pakutud lahtiolekuaegasid, osa vanemaid on aga mures just hommikuse 

aja pärast kuna ei jõuta õigeaegselt tööle, kui lasteaed avatakse hiljem (7:30) 

Ettepanek: Lasteaia lahtiolekuajad 7.00-18:30. Hetkel on hommikuti 2 valverühma ja õhtuti 

1 valverühm. Aga kuna lapsi on valverühmades vähe, siis plaanis on muuta, et jääb ainult 1 

valverühm nii hommikul kui õhtul. 

 

Arutelu: Kui tullakse linnast töölt, siis 18.00 jõuda järgi ei ole reaalne. Vanemad on mures ka 

tööle jõudmise pärast, töökohtades on suhtumised erinevad.  Kas näiteks rongiaegadega klapib, 

kui on vaja mitu last ära tuua?  

 



M. Saarkoppel: Mingi erakorralise olukorra võimalus ikka jääb. 

 

Arutelu: Aga võib tekitada palju stressi ja kas see on ikka mõistlik panna vanemad sellise pinge 

alla? 

 

K.Soomänd: Eelmisel aastal oli pikk arutelu lasteaias lahtiolekuaegade osas ja jõuti 

kokkuleppele, et lasteaed on avatud 7.00-19.00, hommikuti ja õhtuti töötavad valverühmad 

(7.00-8.00 ja 18.00-19.00).  

 

E. Niinepuu: Kui vanemad on praeguse olukorraga rahul ja õpetajad ka, miks me seda siis 

arutame. Mis see muudatuse eesmärk on? 

 

M. Saarkoppel: Vald soovib ühtlustada valla lasteaedade lahtiolekuaegasid, kuid iga allasutus 

võib taha oma ettepanekuid ja vajadusel neid aegasid muuta. Lasteaedadel on palutud teha 

kaardistusi ning teha vallale ettepanekuid. 

 

E. Niinepuu: Mis on ühtlustamise eesmärk? 

 

M. Saarkoppel: Vähendada ebavõrdsust. 

 

S. Ivanišvili: Millist ebavõrdsust? 

 

H. Tsiugand: Palgad jms on nagunii erinevad erinevates lasteaedades.  

 

A. Allika: Mingit kokkuhoidu rahaliselt see ei anna ja asutuse poolt pole ka mingit survet. 

 

K.Soomänd: Veelkord: eelmisel aastal oli pikk arutelu lasteaias lahtiolekuaegade osas ja jõuti 

kokkuleppele, et lasteaed on avatud 7.00-19.00, hommikuti ja õhtuti töötavad valverühmad 

(7.00-8.00 ja 18.00-19.00).  

 

E. Niinepuu: Seaduse järgi otsustab  lasteasutuse lahtioleku aja valla- või linnavalitsus, 

lähtudes hoolekogu ettepanekust. Teen ettepaneku, vormistada vastav  ettepanek! 

 

Ettepanek: Jätta lahtiolekuajad muutmata. Lahtiolekuajad 7.00-19.00 

 

Otsus: Hääletuse tulemusena (9 poolt häält, 1 erapooletu) otsustati, et lasteaia lahtiolekuaeg 

on 7.00-19.00 ning töötavad valverühmad hommikuti 7.00-8.00 ja õhtuti 18.00-19.00 

 

3. Lasteaia kodukorra kinnitamine. (A.Allika)  

Eelnevalt on jagatud hoolekogu liikmetega dokumenti “Lasteaia kodukord”, ning välja toodud 

kohad, mida on muudetud. Enamjaolt on tegemist sõnastuse parandamisega, et lugejal oleks 

tekst mõistetavam. Mõned punktid on muudetud lähtuvalt reaalsest elust ja olukordadest. 

Pedagoogilises nõukogus on kodukord kinnitatud v.a peakokale teavitamise kellaaeg, mis 

muutus täna ning omalt poolt lisas direktor kriisi olukorrast lähtuvalt, et kõik lapsevanemad 



lisaksid ka kontakti Arnosse, kelle poole pöörduda kui neid pole võimalik kätte saada, kui on 

juhtunud mingi kriisiolukord. 

Hoolekogus arutati järgnevaid kodukorra punkte 5.8, 9.4, 10.1, 2.3, 2.6 

Ettepanek:  

1) Muuta sõnastusi alljärgnevalt: 

Punkt 5.8 Algne sõnastus : Lapsele järele tulles ei jää vanem lapsega rühmaruumi ega 

õuealale mängima. Lapsevanem ei käi lapse tujudest lähtuvalt mitu korda lapsel järel) 

Uus sõnastus: Lapsele järele tulles ei jää vanem ilma õpetaja kooskõlastuseta ja loata lapsega 

rühmaruumi ega õuealale mängima. Olles saanud loa kandub vastutus lapse eest üle õpetajalt 

lapsevanemale, kes on kohustatud järgima lasteaias ja rühmas kokkulepitud mängimise 

reegleid. Reeglite eiramisel on õpetajal õigus laps koos vanemaga lasteaia territooriumilt ära 

saata. Lapsevanem ei käi lapse tujudest lähtuvalt mitu korda lapsel järel. 

 

Punkt 9.4 uus sõnastus:  Kui laps vajab erimenüüd, siis esitatakse lasteaiale sellekohane 

meditsiiniliselt tõendatud dokument. Erimenüüs on märgitud, missugustest toiduainetest iga 

toidukord koosnema peab. Kogu päeva menüü maksumus ei tohi ületada päeva toidukordadele 

kehtestatud summat. 

 

Punkt 2.3 uus sõnastus: Lastevanemate kontaktandmed peavad olema Eliisis (lisaks ema ja 

isa andmetele veel üks lähedase inimese kontakt, mille lisab lasteaia personal). 

Kontaktandmete (telefoninumber, e-posti aadress) muutumise korral tuleb sellest 

rühmaõpetajat informeerida, kes teavitab juhtkonda andmete muutmisest. 

 

Punkt 10.1 sõnastus: Lasteaeda võib õpetajaga kokkulepitud päeval kaasa tuua koduseid 

mänguasju, mis on ohutud, puhtad ja tugeva konstruktsiooniga. Keelatud on liiga väikesed, 

kallid ja õrnad mänguasjad, tehnilised vahendid (mobiiltelefonid, tahvelarvuti, elektroonilised 

mängud jms), mängurelvad, raha, teravad esemed (naelad, tööriistad jms), 

multifilmides/filmides/arvutimängudes olevate agressiivsete tegelaste põhjal valmistatud 

mänguasjad.  

Punkt 2.6 sõnastus: Lasteaed on suletud riiklikel pühadel ning  suveperioodil, mille aja 

kinnitab vallavalitsus.  

 

Lisaks on lasteaed suletud kolmel päeval aastas, aasta lõpp, kooliaasta alguses ja kevadel mis 

määratakse ära enne uue õppeaasta algust. Sellel ajal on lasteaia personalil aeg meeskonnatööks 

ja arendustegevusteks, lasteaed on nendel päevadel suletud. Need kuupäevad määratakse 

hiljemalt iga õppeaasta viimases hoolekogus.  

 

Otsus: Hoolekogu kiidab heaks. 

 

4. Lasteaia kohatasu. (A. Allika) 

 

Direktor palub lasteaia poolel huvigruppidele teada anda, et seoses alampalgaga tõuseb ka 

suure tõenäosusega lasteaia kohatasu, et lapsevanemad oleksid selleks valmis. 



Ettepanek: Direktor saadab läbi Eliisi lastevanematele infokirja lasteaia kohatasu tõusu kohta 

(millal ja kui palju). 

 

Otsus: Hoolekogu võtab teadmiseks. Direktor saadab täpsustava info Eliisi kaudu 

lastevanematele. 

 

5. Lasteaia uue õppejuhi värbamine. (A. Allika) 

  

Kandidaatidega toimuvad vestlused 29.11 11:00-17:00. Direktor soovib, et hoolekogu 

lastevanemate esindaja oleks komisjonis.  

Ettepanek (E. Niinepuu): Komisjoni liige võiks olla Heili Tsiugand, kes esindab lasteaia 

lastevanemaid. 

 

Otsus: H. Tsiugand on nõus esindama lastevanemaid ja hoolekogu liikmed on ühehäälselt 

nõus. 

 

6. Teise hoolekogu aeg peale 1. Trimestrit 

 

Ettepanek (A. Allika): 12.detsembril kell 18.00 järgmine hoolekogu koosolek. 

 

Otsus: Hoolekogu võtab teadmiseks. 

 

7. Muu info: Moodulite hange, eeldatav ehituse aeg ja kuidas Lasteaia ehituse ajal hakkama 

saadakse. Antud teemat käsitleme järgmistel hoolekogu koosolekutel kui on midagi täpsemalt 

teada. Valla esindaja võiks tutvustada ka spordihoone projekti. 

 

 

Juhatas         Protokollis 

Eneli Niinepuu       Svetlana Soosalu 

/allkirjastatud digitaalselt/      /allkirjastatud digitaalselt/ 


